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… alebo o Bohu Jednoty, a diablovi konfliktu rozdelenia. 

BOŽIE SLOVO: (1 Kor 1, 10-13) 

Čítanie z Prvého listu sv. Apoštola Pavla Korinťanom: Prosím vás, bratia, pre meno nášho Pána 

Ježiša Krista, všetci hovorte to isté, aby neboli medzi vami roztržky, ale aby ste boli dokonalí v 

rovnakom zmýšľaní a v rovnakom úsudku.  11 Lebo z domu Chloe mi o vás, bratia moji, oznámili, že 

sú medzi vami sváry.  12 Myslím na to, že každý z vás hovorí: "Ja som Pavlov," "Ja Apollov," "Ja 

zasa Kéfasov," "A ja Kristov."  13 Je Kristus rozdelený? Vari bol Pavol za vás ukrižovaný? Alebo v 

Pavlovom mene ste boli pokrstení? Počuli sme Božie slovo. 

KATECHÉZKA (porov. www.inky.sk, katechézy / úvahy č.: 543, 694, 708, 638, 668, 490) 

Aj dnes začneme slovami pápeža: „Koľko je vojen uprostred Božieho ľudu a v rozličných spoločen-

stvách. Vo štvrti, v práci, koľko je vojen pre závisť či žiarlivosť aj medzi kresťanmi! Duchovné 

zosvetštenie niektorých kresťanov vedie k tomu, že sa začnú snažiť o hľadanie moci, prestíže, pôžitku 

alebo ekonomickej istoty. Navyše niektorí prestávajú žiť srdečnú prináležitosť k Cirkvi, aby mohli 

živiť ducha nesváru. Než by patrili celej Cirkvi s jej bohatou rôznorodosťou, radšej sa pripájajú len 

k nejakej skupinke, ktorá sa cíti byť odlišná alebo špeciálna“ (EG 98) 

Boh – a diabol. Diabolos v gréčtine. Doslovne od-seba-preč-odhadzovač. Roztrhávač. Rozbíjač. 

Toto je jeho ovocie – úplne tak, ako je ovocím Boha jednota. Ježiš o Zlom hovorí, že prichádza „len 

aby kradol, zabíjal a ničil“ (Jn 10, 10). Naopak, ovocím Božieho Ducha v ľuďoch je jednota, sám sa 

za ňu modlí a o svojej Cirkvi hovorí, „aby všetci boli jedno, ako ty, Otče, vo mne a ja v tebe, aby aj 

oni boli v nás jedno, aby svet uveril, že si ma ty poslal.  A slávu, ktorú si dal mne, ja som dal im, aby 

boli jedno, ako sme my jedno -  ja v nich a ty vo mne. Nech sú tak dokonale jedno, aby svet spoznal, 

že si ma ty poslal a že ich miluješ tak, ako miluješ mňa“ (Jn 17, 21-23). Aj múdry Gamaliel pozná 

túto skutočnosť a odhaľuje o nej ešte jednu vec, keď o tej istej Cirkvi hovorí, že „ak je tento zámer 

alebo toto dielo od ľudí, rozpadne sa,  ale ak je od Boha, nebudete ich môcť rozvrátiť“ (Sk 5, 38-

39). Inými slovami, diabol nedokáže nič, iba rozbíjať a rozklad a rozpad je ovocím všetkého, čo robí 

– a tak konflikt, spor, rozpad, rozklad, zánik je ovocím všetkého, čo koná a inak to byť nemôže. 

A naopak, jednota a láska je ovocím toho, čo koná Boh a tiež to nijako inak byť nemôže, aj keby sa 

proti Jeho Dielu a Jeho vyvoleným v Cirkvi sprisahali hoci aj celý svet i všetko Peklo! 

Toto je teda jedno zo znamení, podľa ktorého môžeme veľmi jasne rozlišovať, či niečo je od Boha, 

alebo či to je od Zlého, ako nás k tomu vyzýva Pavol: „Všetko skúmajte a čo je dobré, toho sa držte“ 

(1 Sol 5, 21) a ako o kritériu tohto rozlišovania hovorí Ján: „Podľa tohto sa dajú rozoznať Božie deti 

od detí diablových: kto nekoná spravodlivo, nie je z Boha; ani ten, kto nemiluje svojho brata.  Lebo 

toto je zvesť, ktorú ste počuli od začiatku: aby sme jeden druhého milovali.  Nie ako Kain; on bol zo 

Zlého a zabil svojho brata“ (1 Jn 3, 10-12).  

Poviete si, ale či nejestvuje takýto trvajúci konflikt medzi nami a svetom, či sám Ježiš nehovorí: 

„Myslíte si, že som prišiel darovať pokoj zemi? Nie, hovorím vám, ale rozdelenie“ (Lk 12, 51)? 

Lenže toto rozdelenie je spôsobené svetom, ktorý odporuje Bohu a Evanjeliu, nie kresťanmi či 

Cirkvou! Pavol lakonicky hovorí, že „ak je to možné a závisí to od vás, žite v pokoji so všetkými 

ľuďmi“ (Rim 12, 18) a Ježiš to vysvetlil ešte podrobnejšie, keď povedal: „Milujte svojich nepriate-

ľov, robte dobre tým, čo vás nenávidia,  žehnajte tým, čo vás preklínajú, a modlite sa za tých, čo vás 

potupujú!  Tomu, kto ťa udrie po líci, nadstav aj druhé. A tomu, kto ti berie plášť, neodopri ani šaty.  

Každému, kto ťa prosí, daj a ak ti niekto niečo vezme, nežiadaj to naspäť“ (Lk 6, 27-30) – pretože to, 

čo Jeho učeníci, kresťania hľadajú, je vždy tá istá jednota, ktoré volá, prijíma, objíma všetkých! 

Preto je akékoľvek rozdelenie v Cirkvi samo v sebe zlé, ako aj Jakub hovorí, že „ak príde na vaše 

zhromaždenie muž so zlatým prsteňom a v skvostnom rúchu a príde aj chudobný v chatrnom odeve  

a vy si všimnete toho, ktorý je oblečený do nádherného rúcha, a poviete: "Ty sa posaď pekne tu!", 

ale chudobnému poviete: "Ty si staň tam, alebo si sadni k mojej podnožke!",  vari nerobíte rozdiely 

medzi sebou a nestali ste sa zlomyseľnými sudcami“ (Jak 2, 2-4)?! 

Koľko rozdelenia však dnes v Cirkvi medzi sebou vidíme? Rôzni „tradiční“ a „veriaci katolíci“ 

pohŕdajú ostatnými, odmietajú pápeža, odmietajú Koncil, pohŕdavo hľadia na, ako jej hovoria, 

„novus ordo“ omšu ako na niečo pod ich úroveň, im je dobrá len tá latinská, ktorej ani nerozumejú, 

ale je taká snobská a dáva im pocit, že oni sú tí lepší – ozvena to dávneho gnosticizmu! Ďalší sa 

oddeľujú od spoločenstva farnosti, lebo im nie je dosť dobré alebo im je ľahostajné, len si prídu do 

kostola na omšu a hneď utekajú domov a tým to pre nich končí – a tak dosvedčujú, že do Cirkvi 

skutočne nepatria, „lebo keby boli z nás, boli by zostali s nami. No malo sa ukázať, že tí všetci nie sú 

z nás“ (1 Jn 2, 19). A ďalší zase závidia a zazerajú na druhých kvôli nejakej službe, funkcii, posta-

veniu v Cirkvi, tvoria sa opozície a čo ja viem, čo všetko. Kňaz zatracuje veriacich, veriaci lámu 

palicou nad kňazom. A potom sú tu spory a ambície, často aj zo sveta, ktoré presakujú aj do Cirkvi 

a sú ovocím obyčajného svetského porovnávania sa, závidenia, súperenia, súdenia, lakomstva 

a pýchy. A ďalší túžia po moci, vnútiť svoje názory a predstavy všetkým – a ak sa im to nedarí, 

odchádzajú preč, plní hnevu a vari aj odporu až nenávisti. No, nie je to tak? Nie je toto všeobecný 

problém? Obraz ľudí, ktorí sotva vyjdú pred kostol, už ohovárajú, nespadol len tak z neba! 

NA ZAMYSLENIE: 

Pápež popisuje dôvod týchto prob-

lémov: duchovné zosvetštenie. Sme 

svetskí ľudia povolaní k zbožšteniu. 

Ak miesto toho zosvetštíme cirkev 

a farnosť – k čomu sme potom 

dobrí? „Ak soľ stratí chuť, čím ju 

osolia? Už nie je na nič, len ju 

vyhodiť von, aby ju ľudia pošliapali“ 

(Mt 5, 13), hovorí Ježiš.  

Pápež nás vyzýva tou soľou zeme 

byť: „Kresťanov všetkých spoločen-

stiev na svete chcem požiadať, aby 

vydávali príťažlivé a žiarivé svedec-

tvo o bratskom spoločenstve. Aby 

všetci mohli obdivovať, ako sa 

staráte jedni o druhých, ako sa 

navzájom povzbudzujete a ako sa 

sprevádzate: „Podľa toho spoznajú 

všetci, že ste moji učeníci, ak sa 

budete navzájom milovať“ (Jn 13, 

35). Pre tých, ktorí sú zranení 

starými rozdeleniami, je ťažké prijať, 

keď ich povzbudzujeme do odpuste-

nia a zmierenia, pretože si myslia, že 

ignorujeme ich bolesť alebo chceme, 

aby stratili svoju pamäť a ideály. Ak 

ale uvidia svedectvo autenticky 

bratských, zmierených spoločenstiev, 

bude to pre nich svetlo, ktoré 

priťahuje“ (EG 99 a 100).  

Ja viem, znova sa opakujem, ale 

znova sa dostávame k otázke viery 

a obrátenia. Bez viery a bez obráte-

nia je nemožné takto žiť! A práve 

toto sú u nás, na Slovensku, veľké 

rezervy: snažíme sa moralizovať, 

občas dokonca katechizovať – ale 

nevieme evanjelizovať, nevieme 

ľuďom pomôcť uveriť a už vôbec ich 

nevedieme k obráteniu. Väčšina si 

myslíme, že „však sme katolíci od 

narodenia, nie?“ A ovocie? „Som … 

veľmi nešťastný, keď v niektorých 

kresťanských spoločenstvách, ba 

dokonca aj medzi zasvätenými 

osobami vidím, že dávajú priestor 

nenávisti, rozdeleniu, klebetám, 

ohováraniu, pomste, žiarlivosti, 

túžbe presadiť vlastné myšlienky za 

akúkoľvek cenu, dokonca aj za cenu 

prenasledovania, ktoré vyzerá ako 

neúprosný hon na čarodejnice. Koho 

chceme evanjelizovať takýmto 

správaním?“ (EG 100), vyznáva sa 

pápež zo svojej bolesti.  

OTÁZKY: 

< Pouvažujte a spíšte na papier 
všetky podoby tohto rozdelenia, 
konfliktov, ale aj nezáujmu 
a individualizmu, ktoré bránia vo 
Vašej farnosti / bunke dokonalej 
jednote lásky medzi nami! 

Aké sú motívy v pozadí? Čo by sa na 
týchto motívoch zmenilo, keby 
naozaj verili, naozaj žili Božie synov-
stvo, naozaj žili radostnú apatheiu, 
atharaxiu, hesychiu, cvičili 
sa v odpúšťaní, milosrdenstve 
a zdieľaní sa v spoločenstve? Ako 
sme na tom my sami? Čo urobíme? > 
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